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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din Ministerul Muncii prezintă miercuri 'situaţiile grave' de la nivelul instituţiilor subordonate 
MMJS 
Federaţia Sindicatelor din Ministerul Muncii organizează miercuri o conferinţă de presă pentru a atrage atenţia 
asupra "situaţiilor grave" cu care se confruntă instituţiile subordonate MMJS, care pot duce la blocarea activităţii 
curente. 
"Federaţia Sindicatelor din Ministerul Muncii atrage atenţia asupra situaţiilor grave din cadrul instituţiilor MMJS, 
situaţii ce pot duce la blocarea activităţii curente cauzate, pe de o parte, de deficitul acut de personal, 
managementul neadaptat nevoilor actuale din sistem, precum şi de investiţiile precare din zona hardware & 
software! Ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, deşi cunoaşte situaţiile semnalate în repetate rânduri de federaţie, 
ignoră cu bună ştiinţă marile probleme cu care se confruntă instituţiile din întreaga ţară", afirmă sindicatele.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Poliţiştii anunţă 'CUTREMUR': Ultima decizie a CCR poate anula numeroase dosare penale 
Cea mai recentă decizie a Curţii Constituţionale, referitoarea la legea de organizare a poliţiei judiciare, poate duce 
la admiterea în instanţă a nulităţii urmăririi penale în numeroase dosare, susţine Sindicatul Poliţiştilor din 
România "Diamantul". Poliţiştii afirmă că legea invalidată de CCR este una proastă, pentru că introduce 
reglementarea unor drepturi şi obligaţii prin ordine de ministru. 
"Cutremur! Ne putem astepta la ridicarea si admiterea unor exceptii de nulitate a urmaririi penale, acolo unde 
actele de urmarire penala au fost realizate de catre politisti de politie judiciara. A cui e vina? Nu a noastra, ci a 
celor care au facut o lege proasta -legea 364 din 2004- de jumatate de pagina", notează poliţiştii, pe pagina 
oficială de Facebook a sindicatului. 
Reracţia poliţştilor vine după ce plenul Curții Constituționale a luat marţi, 21 mai, în dezbatere excepţia de 
neconstituţionalitate a dispoziţiilor art.2 alin.(1), (2) și (3) și art.6 alin.(1) din Legea nr.364/2004 privind 
organizarea și funcționarea poliției judiciare. 
În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu majoritate de voturi, a admis excepția de neconstituționalitate a 
dispozițiilor art.6 alin.(1) din Legea nr.364/2003 privind organizarea și funcționarea poliției judiciare și a constatat 
că aceste dispoziții de lege sunt neconstituționale. 
Dispoziţiile art.6 alin.(1) au următorul conţinut: „Numirea, promovarea şi eliberarea poliţiştilor în/din funcţiile 
structurilor poliţiei judiciare se fac potrivit normelor de competenţă aprobate prin ordin al ministrului afacerilor 
interne, cu avizul procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie.” 
Aşa cum STIRIPESURSE.RO nota ieri, motivarea CCR va fi una deosebit de importantă. Dincolo de posibila nulitate 
a unor dosare penale, efectul unei asemenea decizii ar putea fi 
anularea tuturor numirilor poliţiştilor judiciari care au ajuns să lucreze la parchete în baza unei legi declarate 
neconstituţionale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sindicat: Implinim 40 de ani de la darea in exploatare a metroului si ne aflam intr-o situatie critica, fara 
precedent 
Peste 150 de angajati ai Metrorex au participat, marti, la un protest in fata Ministerului Transporturilor, organizat 
de Uniunea Sindicatelor Libere Metrou (USLM), motivele principale fiind numeroasele probleme cu care se 
confrunta si lipsa dialogului social cu Ministerul Transporturilor. 
Presedintele USLM, Ion Radoi, a dat ca exemplu incidentul deraierii unei garnituri de metrou in Depoul IMGB, 
sustinandt ca nicio autoritate nu a luat vreo masura. 
"Am ajuns in aceasta situatie cand, cu ceva timp in urma, in statia Pipera am avut probleme cu un tren care, daca 
nu era in statie si era cu viteza redusa, risca sa deraieze, si aveam 2000 de oameni in tren. Apoi am avut 
problema tehnica din Depoul IMGB, in care s-a pierdut controlul din punct de vedere tehnic si mecanicii n-au mai 
avut ce sa faca, iar acel tren este agatat si acum pe tunelurile metroului si costa peste 6 milioane de euro, iar 
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nimeni nu ia nici o masura, doar ca ministrul Cuc spune ca ar trebui avansat directorul de la metrou si sa-l faca si 
membru al Consiliului de Administratie. Deci, avem din ce in ce mai multe probleme. 
Mai avem putin si implinim 40 de ani de la darea in exploatare a metroului si ne aflam intr-o situatie critica, intr-o 
situatie fara precedent. Nu s-a luat nici o masura de cand acel tren a fost scapat de sub control. Si acum acel tren 
este acolo si urmeaza sa fie taiat pentru fier vechi, dar nici asa nu pot. Asta este situatia, din pacate, e fara 
precedent", a declarat Ion Radoi. 
Liderul sindical s-a declarat nemultumit de atitudinea ministrului Transporturilor fata de situatia de la metrou. 
"Pe 21 martie, cand ne-am intalnit ultima data aici, ministrul Cuc s-a obligat sa se intalneasca cu noi, sa ia masuri 
pentru situatia cu acest Sodolescu, care n-are legatura cu sistemul feroviar. Iata ca au trecut doua luni si nu s-a 
intamplat mare lucru. Sunt putin mai mult dezamagit de atitudinea acestui om, care nici nu se nascuse cand eu m-
am angajat la Metrou. Si sa vii acum sa ne dai aici lectii de PR, este cam greu. Trenul nostru de 6 milioane de euro 
e inca agatat pe tunel la Depoul Berceni, nimeni nu ia nicio masura, nimeni nu a facut nicio investigatie, nimeni 
n-a transmis niciun mesaj", a adaugat Ion Radoi. 
Acesta a subliniat ca suplimentarea numarului de angajati de la metrou are o legatura directa cu cresterea 
sigurantei circulatiei. 
"Avem acel memorandum, care trebuie sa fie aplicat de la sfarsitul anului trecut, cu angajarea celor 354 de 
oameni, care trebuiau sa participe la intarirea fortei noastre si a sigurantei circulatiei. Ei nu se formeaza de azi pe 
maine. Iata ca nu s-a intamplat nici acest lucru, iar nimeni nu raspunde", a incheiat Ion Radoi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Scrisori deschise care vizează reglementări pentru serviciile de ridesharing, adresate liderilor PSD 
Asociaţia Coaliţia pentru Economia Digitală solicită primului ministru Viorica Dăncilă şi liderului PSD Liviu Dragnea 
implicarea pentru reglementarea cât mai rapidă a serviciilor de rideshareing şi e-hailing, disponibile pe piaţa din 
România. 
În scrisorile deschise adresate acestora, adresate în scopul „prevenirii unei crize care poate avea efecte extrem de 
grave atât asupra cetăţenilor, cât şi asupra economiei româneşti”, Asociaţia afirmă că modificările aduse legii 38/ 
2003, intrate în vigoare săptămâna trecută, împreună cu lipsa unei reglementări specifice pentru industria de 
ridesharing şi e-hailing au creat o criză în domeniul serviciilor de transport alternativ, criză care se adânceşte pe zi 
ce trece. Potrivit scrisorilor, modificările aduse legii taximetriei au dus la numeroase abuzuri, mulţi şoferi ai Bolt, 
Clever şi Uber fiind amendaţi de poliţie şi luându-se împotriva lor măsura confiscării plăcuţelor de înmatriculare 
pentru o perioadă de 6 luni. 
Scrisorile menţionează faptul că incertitudinea situaţiei actuale a redus numărul şoferilor activi pe aplicaţiile 
companiilor de ridesharing, acesta fiind cu 25% mai mic decât media zilnică, ceea ce a făcut ca timpul de 
aşteptare să crească la peste 10 minute. În prezent, sunt cu aproximativ 35% mai puţini şoferi care preiau comenzi 
pe cele trei aplicaţii. Acest lucru se traduce în timpi foarte mari de aşteptare, de aproape patru ori faţă de o zi 
obişnuită, dar şi în costuri considerabil mai mari pentru utilizatori. 
„Un proiect de reglementare a fost elaborat deja de Ministerul Transporturilor şi Ministerul Dezvoltării Regionale, 
iar industria şi experţii au oferit toate propunerile necesare pentru ca acest proiect să permită funcţionarea în 
continuare a acestor servicii, spre beneficiul românilor şi a economiei româneşti”, arată textul celor două scrisori. 
O petiţie care cere reglementarea de urgenţă a acestui tip de servicii a adunat, în câteva ore, zeci de mii de 
semnături, iar numărul acestora creşte constant. 
„De decizia dumneavoastră nu depinde doar transportul celor 2,5 milioane de utilizatori, ci şi veniturile celor 
peste 20.000 de şoferi, precum şi beneficiile economice de peste 1 miliard de lei pe care le creează aceste 
servicii”, conchid cele două scrisori. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Şi alte zone economice ar putea beneficia de facilităţi fiscale, ca în cazul IT-ştilor 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat că Guvernul ia în calcul aplicarea unor facilităţi fiscale, de care 
beneficiază în prezent angajaţii din sectorul IT, şi altor zone economice, cum ar fi industria de apărare sau textilă, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. 
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Eugen Teodorovici a declarat, marţi, la Cluj-Napoca, la o întâlnire cu oamenii de afaceri, că acordarea facilităţilor 
are ca scop renaşterea acestor industrii, dar şi stimularea forţei de muncă. 
„Vrem stimularea şi a altor zone din economie care vor avea un regim fiscal oarecum similar modelului care se 
aplică în sectorul IT, unde partea de impozit pe venit a fost eliminată. Se analizează ca aceste facilităţi să fie 
aplicate şi în alte zone, cum ar fi industria prelucrătoare, industria de apărare, industria textilă, pentru ca aceste 
industrii să renască, pentru a stimula şi menţine forţa de muncă mai puţin calificată şi calificată. Guvernul aplică 
cu prioritate anumite măsuri în anumite zone ale economiei şi spun că vor fi de succes. Avem un istoric în anumite 
industrii şi relaţii vechi care nu au mai fost valorificate”, a spus Teodorovici. 
Potrivit acestuia, România alocă 2% din PIB pentru apărare şi ar vrea ca o mare parte din această sumă să fie 
folosită în industria autohtonă de apărare. 
„Să fim naţionalişti în sensul bun, înseamnă să fim buni cetăţeni, nu extremişti”, a subliniat ministrul de Finanţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/Ministrul Andronescu, la Reuniunea Consiliului Educaţie de la Bruxelles 
Ministrul Ecaterina Andronescu a deschis marţi, alături de comisarul pentru Educaţie, Cultură, Tineret şi Sport, 
Tibor Navracsics, conferinţa Preşedinţiei române privind Competenţele digitale şi antreprenoriale pentru 
sprijinirea educaţiei şi formării inovatoare, în marja reuniunii Consiliului Educaţie din 21-22 mai de la Bruxelles. 
Potrivit unui comunicat de presă transmis de MEN, în acest context a avut loc un dialog referitor la procesul de 
elaborare a politicilor, dublat de dezbateri în grupuri de lucru şi discuţii care au acoperit toate nivelurile de 
educaţie. 
Miercuri, ministrul Educaţiei Naţionale, Ecaterina Andronescu, va prezida Reuniunea Consiliului Educaţie, 
organizată sub egida Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene. 
După cum precizează sursa citată, pe agenda reuniunii figurează adoptarea a două propuneri de recomandări: una 
privind abordarea globală a predării şi învăţării limbilor, iar cealaltă referitoare la sisteme de înaltă calitate de 
educaţie şi îngrijire timpurie a copiilor. 
De asemenea, va avea loc o dezbatere de orientare pe tema construirii viitorului Europei- contribuţia educaţiei şi 
a formării la consolidarea coeziunii sociale. 
Anterior reuniunii formale a Consiliului, este prevăzut un prânz de lucru informal, în cadrul căruia vor fi schimbate 
opinii privind utilizarea inteligenţei artificiale în educaţie - provocări şi oportunităţi, se mai menţionează în 
comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Curtea Constituţională dezbate astăzi sesizările Opoziţiei privind modificarea codurilor penale 
Curtea Constituţională a României (CCR) dezbate, miercuri, sesizările formulate de PNL şi USR asupra 
neconstituţionalităţii modificărilor Codului penal şi Codului de procedură penală, adoptate de Parlament. 
Astfel, CCR va discuta obiecţia formulată de PNL şi USR a Legii pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr.78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea 
faptelor de corupţie, obiecţie formulată de deputaţi aparţinând Grupurilor parlamentare ale Partidului Naţional 
Liberal şi Uniunii Salvaţi România, potrivit ordinii de zi a şedinţei de miercuri a CCR, afişată pe site-ul instituţiei. 
Judecătorii Curţii vor dezbate şi obiecţia de neconstituţionalitate formulată de partidele de Opoziţie la Legea 
pentru modificarea şi completarea Legii nr.135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi pentru 
modificarea Legii nr.304/2004 privind organizarea judiciară, conform sursei citate. 
Pe 25 aprilie, cele două partide de Opoziţie au depus la Curtea Constituţională sesizări în legătură cu proiectul 
care a modificat Codul penal şi pe cel care a schimbat Codul de procedură penală, iniţiative adoptate de 
Parlament. 
Printre articolele sesizate de opoziţie ca fiind neconstituţionale se numără şi articolul 16 (3) litera a din Codul 
penal. 
„-Art. 16 alin. (3) - lit. a) prevede rezultatul faptei sale, urmărind producerea lui prin săvârşirea acelei fapte. Ori de 
câte ori legea penală prevede că pentru a putea fi infractiune se impune săvârşirea faptei într-un anume scop, 
infracţiunea trebuie să fie săvârşită cu intenţie directă, care să rezulte în mod neîndoielnic, din circumstanţele 
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concrete ale cauzei-. Curtea Constituţională, în jurisprudenţa sa constată , prin raportare la art. 1 alin. (5) din 
Constituţie, a statuat că “orice act normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea 
numărându-se previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de precis şi clar pentru a putea 
fi aplicat; astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor interesate - care pot 
apela, la nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură rezonabilă, în circumstanţele speţei, 
consecinţele care pot rezulta dintr-un act determinat. Desigur, poate să fie dificil să se redacteze legi de o precizie 
totală şi o anumită supleţe poate chiar să se dovedească de dorit, supleţe care nu trebuie să afecteze însă 
previzibilitatea legii.”Or, dispoziţia cuprinzând condiţia ca intenţia directă „să rezulte în mod neîndoielnic, din 
circumstanţele concrete ale cauzei” este neclară, inclusiv prin raportare la obiectul dispoziţiei modificate, în 
sensul că cerinţa impusă de legiuitor şi-ar găsi rostul mai degrabă în cadrul dispoziţiilor referitoare la probaţiune. 
Astfel, dispoziţia de modificare a art. 16 alin. (3) lit. a) încalcă principiul securităţii juridice, consacrat la art. 1 alin. 
(5) din Constituţie”, potrivit textului sesizării. 
PNL şi USR transmit, de asemenea, că eliminarea modificprii articolului 35 (1) din Codul penal încalcă prevederile 
Constituţiei. 
„În opinia noastră, considerentele precitate îl obligau pe legiuitor ca, în procedura de punere în acord a legii, să 
modifice art. 35 alin. (1) C. pen. în sensul eliminării condiţiei unicităţii subiectului pasiv în cazul infracţiunilor 
continuate. Or, prin eliminarea in corpore a dispoziţiei de modificare a art. 35 alin. (1) C. pen. se revine la forma în 
vigoare, care, textual, prevede aceeaşi soluţie normativă. De altfel, soluţia legislativă aleasă contravine şi scopului 
declarat al iniţiatorilor, de punere de acord a prevederilor Codului penal cu deciziile Curţii Constituţionale.Prin 
urmare, dispoziţia de eliminare a modificării art. 35 alin. (1) C. pen. încalcă art. 147 alin. (2) şi (4) din Constituţie, 
referitoare la limitere reexaminării şi la efectul general obligatoriul al deciziilor Curţii Constituţionale”, se mai 
arată în textul sesizării depuse de PNL şi USR. 
Şi articolele privind termenele de prescripţie sunt amintite de Opoziţie. 
„Diminuarea termenelor de prescripţie a răspunderii penale pentru infracţiuni cu pericol social ridicat, 
concomitent cu reducerea termenelor speciale de prescripţie a răspunderii penale pune la îndoială aptitudinea 
sancţiunilor penale de a-şi atinge scopul preventiv. Prin urmare, considerăm că art. 154 alin. (1) lit. b) şi c) şi art. 
155 alin. (3) încalcă prevederile art. 1 alin. (3) din Constituţie privind statul de drept, care „impun legiuitorului 
obligaţia de a lua măsuri în vederea apărării ordinii şi siguranţei publice, prin adoptarea instrumentelor legale 
necesare în scopul reducerii fenomenului infracţional (…) cu excluderea oricăror reglementări de natură să ducă la 
încurajarea acestui fenomen.” (Decizia nr. 44/2016) De asemenea, se ignoră cu desăvârşire dreptul victimelor de a 
avea ele însele parte de o procedură echitabilă, încălcându-se, astfel, art. 124 alin. (2) din Constituţie, potrivit 
căruia „Justiţia este unică, imparţială şi egală pentru toţi”, precum şi principiul aflării adevărului, „adică dreptul la 
un proces echitabil al părţii interesate în luarea în considerare a tuturor probelor administrate care contribuie la 
aflarea adevărului, şi principiul dreptăţii, consacrat de art. 1 alin. (3) din Constituţie ca o valoare supremă a 
statului de drept” (Decizia nr. 54/2009)”, transmit reprezentanţii PNL şi USR. 
Despre Legea de modificare a Codului de procedură penală, Opoziţia precizează că se încalcă principiul 
bicameralismului. 
„Legea încalcă principiul bicameralismului consacrat de art.61 alin. (2) şi art.75 din Constituţia României Referitor 
la principiul bicameralismului Curtea Constituţională a dezvoltat o jurisprudenţă consistentă, consacrând 
existenţa acestuia ca element extrinsec de constituţionalitate. Raportat la prezenta cauză, constatăm că legea în 
forma trimisă la promulgare conţine un aport semnificativ cantitativ dar mai ales calitativ al Camerei decizionale, 
Camera Deputaţilor, faţă de forma supusă dezbaterii Camerei de reflecţie, Senatul României. Astfel, prin Decizia 
Curţii Constituţionale nr. 633/2018 au fost declarate neconstituţionale nu mai puţin de 64 de dizpoziţii ale legii 
supuse controlului de neconstituţionalitate. În procedura de reexaminare, Senatul, în calitate de Cameră de 
reflecţie, acţionând în limitele reexaminării impuse de decizia Curţii, a formulat amendamente pentru punerea în 
acord a dispoziţiilor declarate neconstituţionale”, se arată în textul sesizării la CCR. 
Camera Deputaţilor a adoptat, pe 24 aprilie, ca for decizional, proiectele pentru modificarea Codului penal şi a 
celui de procedură penală. Procedura parlamentară a fost reluată după ce lui Tudorel Toader i s-a reproşat că nu 
iniţiază OUG pentru aceste modificări. Ulterior Toader a demisionat din funcţia de ministru al Justiţiei, interimar 
fiind numită Ana Birchall. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută sesizările lui Iohannis şi ale Opoziţiei privind strategia „România 2040” 
Curtea Constituţională va dezbate, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis şi cea a partidelor de Opoziţie 
referitoare la proiectul privind elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung „România 2040”. 
Pe 29 martie, PNL şi USR au depus la Curtea Constituţională o obiecţie de neconstituţionalitate la proiectul privind 
elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung „România 2040”. Opoziţia a susţinut că Parlamentul 
a încălcat principiul separaţiei puterilor, prin delegarea competenţei exclusive a Guvernului unei alte entităţi. 
"Apreciem că Parlamentul a încălcat şi principiul separaţiei puterilor în stat, prevăzut la art. 1 alin. (4) din 
Constituţie, prin faptul că, pe cale legislativă, a delegat unei alte entităţi o operaţiune de competenţa exclusivă 
puterii executive, legea fiind neconstituţională în ansamblul său. Întrucât Parlamentul a legiferat printr-o lege 
ordinară într-un domeniu supus reglementării prin lege organică, Legea privind elaborarea şi actualizarea 
Strategiei naţionale pe termen lung «România 2040» este neconstituţională în ansamblul său, întrucât încalcă 
dispoziţiile art. 76 alin. (1) din Constituţie, care stabilesc, inter alia, că legile organice se adoptă cu votul majorităţii 
membrilor fiecărei Camere. Art. 1 din Legea privind elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung 
«România 2040» încalcă principiul securităţii juridice, consacrat la art. 1 alin. (3) şi alin. (5) din Constituţie, în 
componenta sa referitoare la claritatea şi previzibilitatea legii", au notat reprezentanţii Opoziţiei în sesizarea de 
neconstituţionalitate adresată CCR. 
Aleşii Opoziţiei precizează că, potrivit expunerii de motive ataşată proiectului de lege, scopul este instituirea 
obligaţiei „elaborării şi actualizării Strategiei «România 2040» precum şi cadrul instituţional de realizare şi de 
asigurare a consensului naţional”. 
Ei afirmă că sintagma „consens naţional”, care stabileşte, printre altele, că prin Lege se instituie „cadrul 
institutional de realizare şi de asigurare a consensului national”, în lipsa unor precizări suplimentare, nu este 
previzibilă, "cu atât mai mult cu cât, din formularea dispoziţiei, constituie unul dintre obiectivele legii". 
PNL şi USR mai argumentează că formularea strategiei este "foarte generoasă" şi "creează dificultăţi în a 
determina cu claritate domeniul de reglementare al strategiei". 
Pe 18 aprilie, preşedintele Klaus Iohannis a trimis către CCR o sesizare de neconstituţionalitate pe Legea pentru 
elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung „România 2040”, pentru conţinutul normativ şi 
modul în care a fost adoptată de Parlament. 
În textul sesizării, preşedintele Klaus Iohannis arată că Legea a fost adoptată de Camera Deputaţilor, încălcând 
competenţa primei camere sesizate, Senatul. 
„Legea pentru elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung «România 2040» a fost adoptată cu 
nesocotirea prevederilor art. 61 şi ale art. 75 din Constituţie, fiind încălcată competenţa primei Camere sesizate, 
Senatul, care nu a dezbătut textul şi soluţiile adoptate de Camera Deputaţilor. În forma adoptată, legea dedusă 
controlului de constituţionalitate nesocoteşte şi principiile constituţionale în virtutea cărora o lege nu poate fi 
adoptată de o singură Cameră, legea fiind, cu aportul specific al fiecărei Camere, opera întregului Parlament”, 
potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Totodată, preşedintele notează că au fost admise amendamente de Camera Deputaţilor care „se îndepărtează în 
mod substanţial de voinţa iniţiatorului şi reprezintă modificări majore ale conţinutului formei iniţiale a propunerii 
legislative”. 
Preşedintele mai consideră că, prin natura competenţelor sale, Comisia „România 2040” se „subrogă în rolul 
constituţional al Parlamentului şi al Guvernului, ale căror voinţă şi atribuţii urmează să se subsumeze celor 
edictate de un organism consultativ aflat în coordonarea Camerei Deputaţilor şi condus de preşedintele acesteia, 
ceea ce reprezintă o încălcare flagrantă a normelor constituţionale”. 
În acelaşi timp, sesizarea se referă şi la lipsa unor măsuri pentru a oferi "o valoare normativă" documentelor 
comisiei „România 2040”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iniţiativa cetăţenească pentru alegerea primarilor în două tururi, RESPINSĂ de CCR 
Curtea Constituţională a respins iniţiativa legislativă cetăţenească de reformă electorală prin care USR în 
colaborare cumai multe ONG-uri doreau alegerea primarilor în două tururi de scrutin. Iniţiativa nu a strâns 
suficiente semnături din fiecare judeţ. 
Curtea Constituţională a dezbătut iniţiativa legislativă a cetăţenilor intitulată “Lege privind modificarea unor acte 
normative în materie electorală”. 
"În urma deliberărilor, Curtea Constituţională, cu unanimitate de voturi, a constatat că iniţiativa legislativă a 
cetăţenilor intitulată «Lege privind modificarea unor acte normative în materie electorală» nu îndeplineşte 
condiţiile prevăzute de art.74 alin.(1) din Constituţie, respectiv numărul de susţinători (de cel puţin 100.000) şi 
dispersia teritorială (să provină din cel puţin un sfert de din judeţele ţării, iar în fiecare din aceste judeţe, respectiv 
în municipiul Bucureşti, să fie înregistrate cel puţin 5.000 de semnături)", arată un comunicat al Curţii. 
Decizia este definitivă şi general obligatorie şi se comunică Senatului. 
Direcţia legislativă a Senatului a trimis, pe 8 aprilie, către CCR, pentru controlul de constituţionalitate, iniţiativa 
cetăţenească de reformă a legislaţiei electorale pentru simplificarea accesului cetăţenilor competenţi în politică, 
„Oameni noi în politică”. 
Demersul îşi propunea schimbarea sistemului electoral astfel încât să permită cetăţenilor să voteze mai uşor, 
având posibilitatea de a algere dintr-o paletă mai largă de opţiuni, potrivit unui comunicat de presă al USR. 
Astfel, iniţiativa propunea următoarele: eliminarea pragurilor electorale pentru alegerile generale şi pentru PE; 
reducerea numărului de semnături pentru înscrierea în alegeri; alegerea primarilor în 2 tururi de scrutin; votul pe 
liste deschise, ca cetăţenii să poată vota omul pe care îl preferă, iar nu lista impusă de partid; dublarea numărului 
de parlamentari pentru diaspora pentru ca cetăţenii români cu domiciliul în afara ţării să se bucure de o 
reprezentare egală ca a românilor din ţară; Diaspora să poată vota la alegerile parlamentare la orice secţie de 
votare din străinătate pentru candidaţii din judeţul în care îşi au domiciliul în ţară. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Candidatul PSD la alegerile prezidenţiale va fi stabilit duminică seara, după scrutinul din 26 mai şi înainte de 
sentinţa în dosarul lui Dragnea. Anunţul liderilor PSD-ALDE 
Liviu Dragnea a declarat, întrebat dacă s-a hotărât să candideze la prezidenţialele din toamnă, că PSD se va 
pronunţa pe acest subiect duminică seară, după alegerile europarlamentare. 
„După alegeri. Chiar duminică seară o să anunţăm”, a afirmat Liviu Dragnea, marţi, la Adevărul Live. 
Chestionat dacă mai merită să te baţi pentru funcţia de preşedinte al ţării, liderul PSD a spus că prin prisma a cum 
şi-a exercitat mandatul Klaus Iohannis această funcţie devine importantă. 
„Grea întrebare. Dacă mă întreba cineva acum un an, spuneam că nu. Că este o funcţie de unde trebuie să 
izvorască pacea, stabilitatea, medierea în societate, sprijin pentru lucrurile bune, intervenţie când ar trebui 
schimbat ceva, dar starea indusă în naţiune de către Iohannis îmi creează convingerea că bătălia pentru 
prezidenţiale devine foarte importantă. 
Dacă acolo rămâne în continuare Iohannis, eu nu sunt Cassandra, încă cinci ani de zile după 2019, de tot ce s-a 
făcut în România bun se va alege praful. Din acest motiv cred că trebuie făcute toate eforturile de către cei care nu 
vrem să mai continue acest personaj ca în noiembrie-decembrie să plece de la Cotroceni. Da, exact în situaţia în 
care a adus el funcţia prezidenţială şi ceea ce induce în naţiune, da această funcţie devine importantă, iar PSD se 
va pronunţa duminică seară, după alegeri”, a conchis Liviu Dragnea. 
Pe 26 mai au loc alegerile europarlamentare şi referendumul pe justiţie convocat de Klaus Iohannis. 
Tăriceanu, despre candidatura la prezidenţiale: Duminică, după alegeri, vom decide cu PSD 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat marţi, la Vaslui, că decizia privind candidatul la prezidenţiale va fi una comună 
cu PSD, el avansând acelaşi termen ca Liviu Dragnea, respectiv duminică seara, după alegerile europarlamentare. 
”Duminică, după alegeri, vom decide cu PSD şi sper să luăm cea mai bună decizie pentru România, adică să avem 
un candidat care să fie capabil să-l înfrângă pe actualul preşedinte”, a declarat, la Vaslui, Călin Popescu Tăriceanu. 
Dragnea află pe 27 mai, la o zi după alegerile europarlamentare, dacă va fi condamnat în dosarul angajărilor 
fictive, după ce DNA a cerut majorarea pedepselor pentru liderul PSD, condamnat în primă instanţă la 3 ani şi 6 
luni de închisoare. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

F ondul Cultural Naţional a lansat un apel de proiecte editoriale, cu buget de 1 milion de lei. În ce condiţii se 
pot obţine banii 
Administraţia Fondului Cultural Naţional (AFCN) a lansat, marţi, un apel de proiecte editoriale pentru care dispune 
de un buget de 1 milion de lei, alocat prin subvenţie de Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale, potrivit unui 
comunicat. 
"Regretăm întârzierea lansării sesiunii de finanţare faţă de data prevăzută şi asigurăm operatorii culturali că vom 
continua să dedicăm timp şi energie pentru consolidarea predictibilităţii procesului de finanţare derulat de AFCN. 
Consiliul împreună cu echipa AFCN vor continua să informeze corect şi transparent publicul şi să fie în 
permanenţă deschişi dialogului", a declarat Roxana Trestioreanu, preşedinta Consiliului. 
Bugetul sesiunii III / 2019, alocat prin subvenţie de la Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale, este de 1 milion 
de lei şi acoperă trei secţiuni editoriale: Carte (inclusiv ediţii critice), Reviste şi publicaţii culturale şi Ediţii de 
poezie. 
"Ne bucurăm ca în Anul Cărţii putem să anunţăm o creştere a bugetului alocat faţă de anul trecut. Sperăm să 
continue să crească şi în anii ce urmează şi să reuşim astfel să facem posibilă realizarea a tot mai multe publicaţii 
culturale", a precizat Irina Cios, directoarea AFCN. 
Pentru sesiunea III/2019 Consiliul AFCN a definit priorităţi specifice disjunctive, fiind suficientă adresarea unei 
singure priorităţi pentru a putea obţine punctajul maxim. Tirajul minim obligatoriu constituie criteriu de 
eligibilitate. De asemenea, titluri editate sau reeditate în ultimii 15 ani nu sunt admise pentru finanţare. Nu sunt 
eligibile revistele publicate de uniunile de creaţie membre ANUC finanţate în baza legii nr. 136/2015, art. 1 (1). 
Apelul de proiecte care conţine bugetul detaliat, plafoanele de finanţare pe secţiuni, priorităţile specifice, 
condiţiile de participare şi calendarul de derulare pot fi consultate pe pagina de internet a AFCN. 
Începând cu 21 mai se deschide şi aplicaţia de depunere a candidaturilor pentru constituirea comisiilor de 
evaluare şi selecţie. Candidatura se depune individual, prin completarea unui profil personal în aplicaţia online, 
accesibilă la www.afcn-experti.ro, urmată de selectarea butonului de înscriere la sesiunea curentă şi selectarea a 
maximum două secţiuni de expertiză. 
Toate informaţiile şi documentele necesare înscrierii proiectelor editoriale sunt disponibile online 
la www.afcn.ro/finantari-proiecte-editoriale.html. Pentru mai multe detalii despre sesiunea de finanţare, 
candidaţii pot contacta organizatorii telefonic sau prin e-mail, la adresa contact@afcn.ro . 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vicepremierul Viorel Ştefan, numit membru al Curţii Europene de Conturi 
Viorel Ştefan, vicepremier al României, a fost numit membru al Curţii de Conturi a Uniunii Europene, mandatul 
său urmând să înceapă pe 1 iulie, anunţă instituţia europeană. 
"Consiliul Uniunii Europene a numit în funcţie doi membri noi la Curtea de Conturi Europeană: doamna Ivana 
Maletić, din Croaţia, a fost numită pentru un mandat care va începe la 15 iulie 2019 şi se va încheia la 14 iulie 
2025. Aceasta îl va înlocui pe domnul Neven Mates, membrul croat al cărui mandat expiră. Domnul Viorel Ştefan, 
din România, a fost numit pentru un mandat care va începe la 1 iulie 2019 şi se va încheia la 30 iunie 2025. Acesta 
îl va înlocui pe domnul George Pufan, membrul român al cărui mandat expiră", se arată într-un comunicat postat 
marţi după-amiază pe site-ul instituţiei europene. 
În conformitate cu Tratatul Uniunii Europene, membrii Curţii de Conturi a UE "trebuie să îşi exercite îndatoririle în 
deplină independenţă şi în interesul general al Uniunii Europene", precizează instituţia. 
Consiliul UE a luat aceste decizii pe baza propunerilor transmise de cele două state membre UE şi după 
consultarea Parlamentului European. 
(Sursa: Mediafax) 
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Bucureştenii ar putea rămâne fără apă caldă la vară. Romgaz a notificat Primăria Capitalei și Elcen că va opri 
alimentarea cu gaze dacă nu i se achită facturile 
Bucureștenii riscă să rămână fără apă caldă la începutul verii! Electrocentrale București plătește tot mai greu 
facturile către furnizorul de gaze pentru că Primăria Capitalei nu i-a achitat subvențiile pentru gigacalorie. 
Reprezentații Municipalității reclamă însă bugetul prea mic şi promite să achite datoriile cu un împrumut de la 
Trezorerie. Dar pentru acest lucru are nevoie de acordul Guvernului. 
"Elcen" București, cel mai mare producător de energie electrică și termică, plătește cu întârziere facturile către 
"Romgaz". De exemplu, factura pentru ianuarie a fost achitată în mai. 
Romgaz a notificat și Primăria Capitalei și Elcen că va opri alimentarea cu gaze dacă nu i se achită facturile.  Așa că 
bucureștenii s-ar putea trezi fără apă caldă. 
Elcen, aflată în reorganizare judiciară, spune că a ajuns aici din cauza Primăriei Capitalei. Dacă aceasta nu achită 
subvenția pentru gigacalorie pe primele două luni din an, compania spune că nu mai are de unde plăti factura 
către Romgaz, potrivit unui răspuns pentru TVR. 
"Dacă Primăria Municipiului Bucureşti nu va plăti în perioada următoare subvenţia aferentă lunilor ianuarie-
februarie, atunci Elcen va fi în imposibilitate de plată către Romgaz", se arată într-un răspuns al Elcen, remis 
pentru Ştirile TVR. 
La rândul ei, primăria dă vina pe Guvern. 
„Discutăm despre lipsa fondurilor pe care Primăria Municipiului București o are în momentul de față, cauzată de 
diminuarea majoră a bugetului pentru anul 2019. În momentul de față, avem într-adevăr această datorie de peste 
500 de milioane, dar doar scadent a fost 112 milioane”, spune Alexandru Burghiu, administrator special, Radet 
Ca să scape din blocaj, Primăria Capitalei vrea să ia un împrumut de la Trezorerie pentru a onora obligațiile față de 
Elcen. Pentru aceasta, este însă necesar ca Guvernul să adopte o ordonanță de urgență. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 România dă o nouă LOVITURĂ în economie: S-a bătut palma pentru producerea de arme Beretta 
Ministrul Economiei, Niculae Bădălău, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă susţinută la Reghin, că speră ca 
în această săptămână să se prezinte în şedinţa de guvern cu finalizarea negocierilor cu producătorul italian 
Beretta pentru lansarea producţiei de Beretta ARX în România, la Plopeni. 
"Săptămâna asta sper să intru în şedinţa de guvern şi cu încheierea negocierilor cu Beretta şi vom avea o Beretta 
ARX, deci vom avea o armă de asalt de ultimă generaţie pentru Armata română. Lucrurile încep să evolueze şi în 
zona asta. (...) Industria de apărare, aşa cum vă spuneam, este o industrie strategică şi ministerul are, prin două 
elemente, prin Romarm şi separat, în afara Romarm, companii Romaero, unde am creat un hub şi unde facem 
mentenanţă. (...) Avem Avioane Craiova, unde vom moderniza cele 20 de aparate Şoim, pe care militarii de pe F-
16 vor face antrenamente. Avem fabrica de la Făgăraş pe care o repornim, greu, dar încercăm să o repornim. 
Fabrica de pulberi, în momentul ăsta România face importuri de pulberi şi avem Sadu şi Cugirul, unde vom încărca 
atât muniţie uşoară, cât şi muniţie grea. Plus restul. Unde avem rachete - nu pot să vă vorbesc mult, pentru că iar 
o să spună colegii mei că încalc protocoalele de siguranţă -, dar vreau să vă spun că avem rachete pe care le 
exportăm în SUA şi mentenanţa la absolut tot. Avem la UMB, unde lucrăm Piranha 5; cu toate dificultăţile, va fi o 
maşină de luptă extrem de bună pentru teatrele de operaţiuni, care va salva multe vieţi, sunt convins, de militari", 
a arătat Niculae Bădălău, informează agerpres.ro. 
Ministrul a subliniat că România are nevoie de o industrie de apărare puternică, nu doar din perspectivă 
strategică, ci şi din perspectivă economică. 
"În cadrul ministerului am industria de apărare, o industrie care a fost neglijată mulţi ani şi care, pentru prima 
dată, în acest an are un buget de 11 ori mai mare. (...) Avem nevoie de o industrie de apărare puternică, nu numai 
că e strategică, dar şi produce o valoare în economie. Avem IAR Braşov, care iar începe să fie renumit, producem 
pentru Armata Română, avem IOR Bucureşti, care bate la sistemele de 18 şi Zeiss şi Swarovski. (...) Toată 
producţia IOR Bucureşti se exportă în SUA. Adică economia românească a început să conteze, a început să fie 
cunoscută, produsele româneşti au început să apară, totul e să fie sprijinite", a afirmat Bădălău. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Telekom ia in calcul plecarea din Romania. Abonatii ar urma sa fie impartiti intre Orange si Digi 
Grupul german Telekom ia in calcul sa vanda operatiunile din Romania. Astfel, abonatii si drepturile TV ale 
companiei ar urma sa fie impartite intre RCS-RDS si Orange. 
Orange ar urma sa preia partea de telefonie mobila, iar RDS partea din Telekom care tine de televiziune, 
potrivit GSP. 
In spatele afacerii s-ar afla Zoltan Teszari, patronul RCS-RDS, Adrian Tomsa, un avocat din Cluj ce detine Look TV, 
si Orlando Nicoara, administratorul eAD, mai noteaza sursa citata. 
Astfel, va ramane un singur post TV de sport, DigiSport sau cu alt nume, care va transmite si Liga 1, si restul 
competitiilor. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
Actualul sef al Telekom Sport, Vlad Enachescu, nu va face parte din proiectul noii televiziuni. 
Potrivit unor surse citate de G4Media, discutiile despre vanzarea Telekom Romania s-au intensificat dupa OUG 
114/2018, asa numita "ordonanta a lacomiei", care a impus, printre altele, o taxa de 3% pe cifra de afaceri a 
companiilor din industria telecom. 
De altfel, Telekom Romania a anuntat in martie ca incepand cu 15 aprilie majoreaza preturile abonamentelor din 
portofoliul fix si mobil, pentru clientii rezidentiali si de business. Compania afirma atunci ca masura vine ca 
urmare a cresterii costurilor asociate furnizarii serviciilor de comunicatii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 O multinaţională vrea să se retragă din România/ Europa de Est, „călcâiul lui Ahile” pentru acţionari 
Grupul CEZ, cu o capitalizare de 11 mld. euro şi controlat de statul ceh, intenţionează să-şi vândă afacerile din 
România, autorităţile fiind deja informate de intenţia cehilor în contextul în care vor avea discuţii cu un oficial al 
companiei în următoarea perioadă, informează Ziarul Financiar. 
Acţionarii CEZ s-au arătăt nemulţumiţi de strategia companiei din zona Europei de Est şi au apreciat, în cadrul unei 
adunări generale, că managementul companiei nu poate asigura profitabilitatea pe termen lung în România, 
Albania, Bulgaria sau Turcia, arată ZF, care citează surse din piaţă. În 2017 CEZ a lansat procedura de vânzare a 
activelor din Bulgaria. 
În ultimii ani, pe piaţa românească de energie au existat mai multe informaţii cu privire la vânzări ale unor 
operaţiuni ale grupurilor străine, tranzacţii care însă nu s-au materializat. 
Reprezentanţii CEZ nu au comentat subiectul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul pune la BĂTAIE un bonus BABAN - Cât vor primi constructorii Autostrăzii Ploieşti-Braşov dacă 
termină lucrarea înainte de termen 
Constructorii Autostrăzii Ploieşti-Braşov ar putea primi 100 de milioane de euro dacă termină lucrarea cu un an 
mai devreme, dar ar putea fi şi penalizaţi cu aceeaşi sumă dacă întârzie cu un an finalizarea lucrărilor, a afirmat, 
marţi, Ion Ghizdeanu, preşedintele Comisiei Naţionale de Prognoză (CNP), conform Agerpres. 
"Sunt foarte multe date concrete şi cred că nu are rost să le precizăm pe toate. Ele sunt în studiul de 
fundamentare, sunt în contractul de parteneriat public-privat, sunt pe site. Câteva sunt importante: 1,4 miliarde 
euro este valoarea investiţiei din care partenerul public până la 25% şi până la 75% sau puţin mai mult asocierea 
căreia i s-a atribuit şi care a fost astăzi prezentă. Durata întregului proiect este de 24 de ani din care, în principiu, 
este un an proiectare, trei ani execuţie şi 20 de ani operarea, astfel încât să poată fi returnată valoarea pe care a 
investit-o partenerul privat. Proiectul este conceput în baza traficului şi studiului de trafic efectuate acum câţiva 
ani şi are de asemenea în el o profitabilitate de aproape 10%, ceea ce a asigurat interesul investitorilor străini. Au 
fost mai mulţi am rămas la această asociere cu firma chineză, cea mai importantă din lume. O altă dată 
importantă este că se prevede o bonificaţie în cazul proiectul este terminat mai devreme, respectiv în loc de patru 
ani, trei ani sau doi ani, o să vedem cât de repede, dar, de asemenea şi o penalitate dacă întârzie, de circa 100 de 
milioane de euro pe an", a spus Ion Ghizdeanu. 
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El a declarat că acum are loc faza finală de negociere a clauzelor şi apoi urmează semnarea contractului cu 
asocierea formată din companiile CCCC International din China şi Makyol din Turcia. 
Şeful CNSP consideră că dacă se începe de pe acum proiectarea ar putea fi finalizată anul viitor, iar atunci va 
începe construcţia. 
Preşedintele Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză, Ion Ghizdeanu, a participat marţi la întâlnire 
pregătitoare pentru negocierea şi finalizarea contractului de realizare, în parteneriat public-privat, a Autostrăzii 
Ploieşti-Braşov alături de ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc şi de conducerea asocierii de firme calificată 
pentru atribuirea contractului de parteneriat public-privat. 
Ministrul Transporturilor a menţionat că Premierul urmăreşte cu maxim interes realizarea acestui proiect 
strategic de investiţii şi va monitoriza activitatea instituţiilor publice implicate astfel încât, în condiţiile legii să fie 
eliminat orice element birocratic, iar proiectul să fie realizat în termenul care urmează a fi stabilit. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 De 7 ani, statul nu e in stare se termine o centura de nici 7 km. Solutia lui Cuc: Spectacol pe santier si o noua 
amanare 
Desi trebuia terminata inca din 2013, centura Tecuciului (oras din judetul Galati) risca sa ramana doar in stadiul de 
santier inca multa vreme de aici incolo. Motivul: in loc sa gaseasca o solutie pentru accelerarea lucrarilor la 
aceasta sosea, ministrul Transporturilor, Razvan Cuc, a ales sa-l trimita acasa pe constructor, amanand astfel pe 
termen nedeterminat finalizarea drumului. 
Orasul Tecuci are deja o portiune de sosea care joaca rol de centura, in partea de nord-vest. In consecinta, capatul 
de drum aflat acum in lucru nu va trebui sa fie atat de lung incat sa inconjoare orasul, ca o adevarata sosea de 
centura completa. In schimb, va fi suficient ca aceasta noua portiune sosea sa margineasca Tecuciul in sud si vest, 
pentru a prelua parte din traficul greu din zona. 
Cu alte cuvinte, noua portiune de centura se va intinde pe numai 6,9 kilometri si va avea o singura banda de mers 
pe sens, 10 podete, 2 pasaje peste calea ferata si 3 intersectii. 
Potrivit estimarilor Companiei de Drumuri, un astfel de tronson de sosea se poate construi, fara probleme, intr-un 
singur an. In aceste conditii, intrebarea este: de ce la Tecuci drumul, inceput in urma cu nu mai putin de 7 ani, a 
fost construit abia pe jumatate? 
Amanari, scumpiri si rezilieri. Munca, ioc! 
Inca din 2012 Compania de Drumuri i-a contractat pe portughezii de la Sociedade de Construcoes Soares Da Costa 
pentru a construi, pana in 2013, cei aproape 6,9 kilometri de centura din sud-vestul Tecuciului. Pentru contract 
portughezii urmau sa primeasca 49 de milioane de lei. 
In anul urmator, insa, dupa ce lucrarile fusesera realizate doar in proportie de 14,7%, contractul cu portughezii a 
fost reziliat. O vreme, asupra santierului s-a asternut linistea. 
In 2014, Compania de Drumuri a lansat o noua licitatie pentru centura Tecuciului. Cu toate astea, abia peste inca 
un an, in 2015, a reusit sa si contracteze, in sfarsit, un nou constructor. Anume, asocierea formata din SC 
Eurocogen filiala Aninoasa SRL, Aleandri Spa si Pasquale Alo SRL. Desi lucrarea era deja inceputa, aceasta asociere 
urma sa primeasca o suma cu 2 milioane de lei mai mare decat constructorul precedent. Numai sa se apuce de 
treaba si sa termine de construit soseaua! 
Asocierea a inceput lucrul, dar n-a trecut mult pana au aparut neintelegerile cu Compania de Drumuri. Mai exact, 
Compania le reprosa privatilor ca nu muncesc suficient. In replica, acestia sustineau ca nici sa vrea n-ar putea face 
mai mult, cate vreme Compania nu le elibereaza amplasamentul (adica nu muta retelele de gaz din santier si nu ii 
expropriaza pe toti tecucenii pe ale caror terenuri urma sa se construiasca drumul - n.red.). 
Cu toate aceste probleme, lucrarile au mers greu. In consecinta, soseaua - care, in baza noului contract, trebuia 
terminata in 2016 - n-a fost gata nici in 2017 si nici in 2018. In cele din urma, Compania de Drumuri a anuntat ca 
lucrarile se vor incheia in iunie 2019. Apoi a revenit, mutand termenul de finalizare in luna decembrie a acestui 
an. 
Presedintele ALDE, Calin Popescu Tariceanu, anunta, in urma cu numai cateva luni, ca soseaua de centura a 
Tecuciului va fi, in sfarsit, finalizata, in 2019. Din pacate, e limpede ca lucrurile nu stau deloc asa. 
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Motivul: ajuns duminica trecuta pe santier, la Tecuci, ministrul Transporturilor, Razvan Cuc, a rupt, in fata presei, 
contractul incheiat, in 2015, intre CNAIR si asocierea Eurocogen - Aleandri Spa - Pasquale Alo Srl. Iar asta 
inseamna ca, momentan, nici macar nu mai are cine lucra la centura Tecuciului. 
De ce trimite statul constructorii acasa si cine trage ponoasele 
Purtatorul de cuvant al Companiei de Drumuri, Alin Serbanescu, a declarat pentru Ziare.com ca rezilierea 
contractului cu asocierea Eurocogen - Aleandri Spa - Pasquale Alo Srl a fost justificata. 
"Pe fond, constructorul nu a avut chef de munca de la inceput. A participat la licitatie crezand ca se descurca si ca 
va gasi niste motive sa scoata bani degeaba. 
A intins termenele cat mai mult, desi avea front de lucru. Intre timp, materialele s-au scumpit. Mana de lucru s-a 
scumpit. Si la un moment dat, constructorul s-a blocat. 
Ca atare, a facut cam tot ce face genul asta de constructor. A oprit si bruma de lucrari inceputa si a asteptat sa le 
reziliem contractul", a precizat Alin Serbanescu. 
Din documentele CNAIR, situatia pare, insa, putin mai nuantata. Mai exact, intr-o situatie a lucrarilor in derulare 
postata pe site-ul propriu, chiar Compania mentioneaza ca - dupa 7 ani - pe santierul centurii Tecuciului n-au fost 
inca deviate toate tevile de gaz din zonele in care ar trebui sa se construiasca. In plus, mai sunt tecuceni care 
trebuie expropriati astfel incat sa se poata lucra la sosea. 
Cu alte cuvinte - chiar daca nici constructorii de pana acum n-au fost tocmai harnici si nici disciplinati - e limpede 
ca nici statul n-a asigurat toate conditiile necesare pentru constructia centurii Tecuciului. 
Mai multe despre blocajele care au impiedicat constructia soselei a explicat pentru Ziare.com directorul executiv 
al Asociatiei Pro Infrastructura (API), Ionut Ciurea. 
"La fel ca si in cazul altor proiecte si aici s-a lucrat ca la romani. Proiectul initial n-a fost intocmit asa cum trebuie, 
asa ca ulterior s-a decis ca drumul va trebui sa treaca putin mai la dreapta, apoi putin mai la stanga... Asa ca a 
fost nevoie de exproprieri suplimentare. 
In mod normal, Compania de Drumuri se ocupa de aceste exproprieri. Sigur - in functie de modul in care se 
redacteaza contractul - de aceste exproprieri se mai poate ocupa si un privat, fie el un consultant sau chiar 
constructorul soselei. 
Dar oricum ar fi, insa, statul trebuie sa se implice in exproprieri. Altfel nu se poate! Privatul isi strange 
documentele necesare, dar mai mult de atat ce sa faca: sa isi dea singur hotarare de guvern (necesara pentru 
exproprieri -n.red.)? Nu, n-o poate face! Iar cum noi inca asteptam hotarari de guvern pentru exproprieri, despre 
ce eficienta mai vorbim? 
Sigur ca e posibil ca privatul sa nu isi fi facut parte din treaba, iar acest lucru i se poate imputa. Dar nici statul n-a 
facut tot ce trebuia! 
Iar asta e doar una dintre probleme. Cand nu faci exproprierile cum trebuie, nu poti nici sa muti la timp utilitatile 
de pe aliniamentul (din calea -n.red.) drumului. E simplu: sa spunem ca ai de mutat un stalp. Unde-l duci? La 50 de 
metri mai incolo, pe pamantul lui nea Gheorghe. Dar nea Gherghe trebuie expropriat, altfel nu accepta stalpul pe 
terenul lui. Iar cu cat intarzii, cu atat mai multe probleme creezi. 
De altfel, e foarte clar ca nici pana la ora actuala teava Transgaz n-a fost mutata, de pe santierul Centurii Tecuci. 
Ce alte dovezi ne mai trebuie ca acolo problemele nu sunt rezolvate?", a explicat pentru Ziare.com Ionut Ciurea. 
Cand se vor finalza lucrarile la centura Tecuciului? E greu de spus. 
Inainte de toate, faptul ca ministrul Cuc a rupt niste hartii pe santier nu inseamna, de fapt, ca a fost reziliat 
contractul cu constructorul. Aceasta reziliere este o procedura complexa, pe care va trebui sa o duca la capat 
CNAIR, in urmatoarea luna. 
Ulterior, tot Compania de Drumuri va trebui sa organizeze o licitatie pentru a selecta un nou constructor. In cazul 
in care licitatia va fi contestata, e posibil sa treaca luni bune (sau chiar mai mult de un an) pana cand cineva sa se 
apuce, din nou, de lucru la sosea. 
"Acesta e un lucru pe care ministrul Transporturilor nu-l spune: e usor sa iti flexezi muschii si sa rupi un contract. 
Insa dureaza sa gasesti un nou constructor. De aceea, mult mai de folos ar fi ca statul sa isi faca treaba, iar 
privatul sa poata lucra. 
Daca statul n-o face, apar si alte probleme. In cazul nostru, spre exemplu, cum pe santier sunt probleme cu 
exproprierile si relocarile de utilitati, constructorul va da statul in judecata. De ce n-ar face-o, de vreme ce nu i s-a 
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eliberat complet amplasamentul, in atatia ani, ca sa poata lucra? 
In aceste conditii, constructul are sanse mari sa castige despagubiri, in instanta. Si ia ghiciti de unde vor veni banii 
pentru despagubiri? Din buzunarele celor care nu si-au facut treaba si n-au rezolvat birocratia la centura 
Tecuciului? Nu! Banii de despagubiri vor veni din buzunarele noastre, ale tuturor!", a mai spus Ionut Ciurea. 
Cu alte cuvinte, dupa 7 ani de neputinta administrativa si dupa unul dintre deja obisnuitele spectacole ale lui 
Razvan Cuc, romanii s-au ales cu un drum impracticabil - construit abia pe jumatate - si cu riscul de a-i achita 
despagubiri constructorului trimis acasa. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 RescEU: A fost lansata prima flota europeana de aeronave pentru combaterea incendiilor 
Comisia Europeana (CE) a anuntat, marti, ca a lansat prima flota de aeronave de combatere a incendiilor in cadrul 
noului sistem rescEUpentru gestionarea dezastrelor naturale. 
"In vederea pregatirii pentru riscul de incendii forestiere din aceasta vara, Comisia lanseaza astazi, 21 mai, prima 
flota de aeronave de combatere a incendiilor in cadrul noului sistem rescEU pentru gestionarea dezastrelor 
naturale", se arata in comunicat. 
Cinci state membre ale UE, care au fost frecvent afectate de incendii forestiere in ultimii ani, si-au pus deja 
avioanele si elicopterele la dispozitia flotei de tranzitie rescEU pentru 2019. 
Activele initiale constau in 2 aeronave din Croatia, 1 aeronava din Franta, 2 aeronave din Italia, 2 aeronave 
din Spania si 6 elicoptere din Suedia. 
Pana acum, sapte avioane si sase elicoptere de stingere a incendiilor vor face parte din flota rescEU pe parcursul 
perioadei initiale de tranzitie, iar Comisia colaboreaza cu tarile participante pentru includerea unor active 
suplimentare in urmatoarele saptamani. 
"RescEU reprezinta un raspuns concret, la nivel european, menit sa ii ajute pe numerosii nostri cetateni care se 
confrunta cu amenintarea dezastrelor naturale. Am fost cu totii socati, ca europeni, de numarul mare de oameni 
care si-au pierdut viata din cauza incendiilor forestiere care au afectat zone din Portugalia pana in Grecia. 
Solidaritatea europeana trebuie sa aiba ca obiectiv protejarea cetatenilor si acordarea de sprijin reciproc in 
momentele dificile. RescEU ofera solutii practice si este o actiune ferma de concretizare a solidaritatii europene", 
a spus presedintele CE, Jean-Claude Juncker. 
Pe langa crearea flotei rescEU, Comisia Europeana isi consolideaza capacitatile de monitorizare si de coordonare 
in vederea pregatirii pentru sezonul incendiilor forestiere. 
"Centrul de coordonare a raspunsului la situatii de urgenta (ERCC) al UE, care functioneaza 24 de ore din 24 si 7 
zile din 7, va fi consolidat cu o echipa de sprijin pentru combaterea incendiilor forestiere la care vor participa 
experti din statele membre in timpul verii", se arata in comunicat. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ministerul Sănătăţii a iniţiat modificări la Legea privind organizarea activităţii de transfuzie sanguină 
Ministerul Sănătăţii a iniţiat modificări la Legea privind organizarea activităţii de transfuzie sanguină, care au în 
vedere modernizarea reţelei de centre de transfuzii, a precizat ministrul Sorina Pintea, potrivit Agerpres. 
"Noi am făcut un program investiţional, dar şi o propunere pentru parteneriat public-privat. Cred că întrebarea se 
leagă de faptul că au apărut în spaţiul public tot felul de discuţii legate la faptul că Guvernul doreşte privatizarea 
sângelui. Mi s-a părut, aşa, puţin ridicol, pentru că noi încă de anul trecut am discutat despre asta, despre 
necesitatea de a avea centre regionale pentru plasmă şi transfuzii astfel încât să putem colecta şi plasma atât de 
necesară imunoglobulinelor. Deci, da, este un program investiţional şi pe centrele de transfuzii. Mai mult decât 
atât, am propus nişte modificări la Legea transfuziilor, o reorganizare a sistemului de transfuzii, şi ieri (luni - n.r.) 
ar fi trebuit să apară pe transparenţă decizională, mărturisesc că nu m-am uitat, dar, răspunsul este da, 
modernizăm transfuziile", a precizat Sorina Pintea, într-o conferinţă de presă susţinută la Frasin, în judeţul 
Suceava, întrebată ce investiţii se vor face în reţeaua de centre de transfuzii.  
Ministrul a adăugat că un alt obiectiv important este legat de construirea unui nou centru de transfuzii în 
Bucureşti.  
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"Ministerul Sănătăţii a obţinut un teren de la Primăria Capitalei, având în vedere faptul că Institutul Naţional de 
Hematologie şi centrul de transfuzii se află într-o clădire care nu mai poate fi utilizată corespunzător. Deci, am 
obţinut un teren şi acolo se va construi un nou centru de transfuzii", a arătat Pintea. 
Ea a afirmat, în context, că se poate vorbi şi de "o lipsă de organizare locală", referindu-se la unele campanii 
pentru donare de sânge care nu sunt eficiente din cauza programului de lucru mult prea scurt al centrelor de 
recoltare.  
"Acolo unde aşteptăm să vină cineva să ne organizeze cu siguranţă sunt probleme. Repet, am mai spus-o, avem 
nevoie de modernizarea centrelor de transfuzii, de aceea am şi făcut acest plan investiţional, dar, ştiţi, e foarte 
dificil să faci într-un an sau doi ceea ce nu s-a făcut timp de 30 de ani", a spus Pintea.  
Ministrul a subliniat că nevoia de sânge este foarte mare.  
"Urmează perioada verii, când avem probleme, lumea merge în concedii, se donează mai puţin, dar, din păcate, 
nici chimioterapia, nici accidentele nu întreabă. Şi atunci trebuie să ne gândim la campanii noi de a stimula 
donatorul sau persoanele care doresc să doneze, să ni se alăture. Pe de altă parte, anul trecut am legiferat 
folosirea unităţilor mobile, vom începe nişte campanii şi cu aceste unităţi mobile care există, dar în planul nostru 
investiţional este şi achiziţia de unităţi mobile", a menţionat Pintea.  
Întrebată despre faptul că în masterplanul de Sănătate se vorbeşte despre transformarea unor unităţi spitaliceşti 
în centre sociale sau secţii pentru bolnavi cronici şi care ar fi acestea, ministrul Sănătăţii a afirmat: "Asta e venită 
de la domnul Flutur, întrebarea. Mi se pare, deja, că exagerăm cu această poveste".  
"În 2016 s-a discutat, s-a pus pe hârtie un masterplan de servicii, acest masterplan fiind o condiţionalitate ex-ante 
pentru accesarea unor fonduri europene, pentru Spitalul de copii din Iaşi, pentru Spitalul de copii din Cluj. Am 
preluat cartoful fierbinte ştiind că aceste lucruri nu se pot întâmpla şi am preferat să le pun în dezbatere publică 
(...) astfel încât să ne trezim cu totul la realitate, inclusiv spitalele. Adică, o reorganizare, nu în sensul reducerii 
numărului de paturi, ci, dacă avem mai multe paturi de chirurgie, să le reducem, să le punem la medicină internă, 
pentru că acolo avem adresabilitate mai mare, deci, în ideea de a compatibiliza ceea ce oferă spitalul cu nevoia de 
servicii medicale din zonă. Şi nu se vor transforma în centre sociale, nu se vor reduce paturile, ci, pur şi simplu, 
avem nevoie de eficientizare. Deci, masterplanul a fost din 2016, noi l-am pus în dezbatere publică", a adăugat 
Sorina Pintea.  
Ministrul Sănătăţii se află în vizită de lucru în judeţul Suceava alături de premierul Viorica Dăncilă şi ministrul 
Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Munca, sport periculos pentru români. Potrivit Eurostat, România ocupă locul al doilea în topul ţărilor cu cele 
mai multe accidente de muncă mortale 
Pentru că nu mai avem muncitori calificați, iar în meserii riscante apelăm la amatori, România este fruntașă în 
Europa atunci când vine vorba de accidentele de muncă. Un raport Eurostat ne plasează pe locul doi în topul 
ţărilor care au cele mai periculoase locuri de muncă, cu cele mai multe accidente mortale. Autoritățile recunosc 
fenomenul și trag semnale de alarmă cu privire la situația în care ne aflăm. 
Prea puțin informați cu privire la riscurile la care se expun, mulți angajați din România cred că atenția este 
suficientă și îi poate proteja în situațiile limită la care ajung să fie expuși într- o zi de lucru obișnuită. Realitatea 
însă îi contrazice. 
Un raport recent Eurostat arată că în 2017 aproape 5000 de români au suferit un accident la locul de muncă, fapt 
care ne plasează printre țările care au cele mai periculoase locuri de muncă din Uniunea Europeană. 
Dacă vorbim de topul meseriilor periculoase, pe primul loc se află muncitorii în construcții, pompierii și șoferii. 
Specialiștii spun că o parte din vină pentru această statistică sumbră o poartă angajatorul. 
Aceeași statistică arată că în țara noastră a fost înregistrată în 2016 o rată de incidentă de 6,11 accidente mortale 
la 100.000 de lucrători. O incidență mai mare decât în România se înregistrată doar în Luxemburg - 10,8 accidente 
mortale la 100.000 de lucrători. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Decizie a Curţii de Justiţie a UE, care vizează toate companiile: Ore suplimentare, cu măsură 

Companiile europene, inclusiv cele din România, vor fi obligate să introducă sisteme de măsurare a timpului 

petrecut la locul de muncă şi mai ales a orelor suplimentare efectuate de angajaţi. FOTO: Shutterstock 

Companiile europene, inclusiv cele din România, vor fi obligate să introducă sisteme de măsurare a timpului 

petrecut la locul de muncă şi mai ales a orelor suplimentare efectuate de angajaţi. 

Este o decizie recentă a Curţii de Justiţie a Uniunii Europene, care a fost luată ca urmare a unui caz din Spania, 

unde sindicaliştii s-au plâns că subsidiara spaniolă a Deutsche Bank nu ar fi avut un sistem eficient de măsurare a 

orelor suplimentare efectuate de angajaţi în fiecare zi. 

Instanţa europeană a decis astfel că statele membre ale Uniunii Europene trebuie să impună angajatorilor 

obligaţia de a institui un sistem obiectiv, fiabil şi accesibil care să permită măsurarea corectă a timpului de lucru 

zilnic efectuat de fiecare angajat. 

Statelor membre le revine acum sarcina să definească modalităţile concrete de punere în aplicare a unui astfel de 

sistem, în special în funcţie de mărimea întreprinderilor. 

Judecătorii europeni sunt de părere că un astfel de sistem este esenţial pentru că asigură respectarea drepturilor 

angajaţilor. 

(Sursa: Digi 24) 
 

 Guvernul Viorica Dăncilă TRIUMFĂ la șefia Consiliului UE: A închis cele mai importante 11 dosare 
România triumfă în mandatul de 6 luni la șefia Consiliului Uniunii Europene, sub conducerea premierului Viorica 
Dăncilă. Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a declarat, la Bruxelles, înaintea reuniunii 
Consiliului Afaceri Generale de marți, că România a închis, pe durata mandatului la Consiliul UE, 11 dosare 
sectoriale, "cele mai importante", menționând că acestea "nu puteau să aștepte". 
"Avem abordări parțiale cu Parlamentul European pe 11 abordări sectoriale. Cred că ăsta e un lucru foarte 
important. Mai sunt destul de multe de închis. Aceste 11 au fost cele mai importante, pentru că erau lucrurile 
care chiar nu puteau să aștepte. Cred că este o contribuție foarte importantă", a spus George Ciamba, informează 
mediafax.ro. 
Ulterior, el a transmis pe Twitter că în cadrul reuniunii Consiliului Afaceri Generale de la Bruxelles, miniștrii 
europeni au avut ultima dezbatere tematică pe modul de aplicare în viitorul buget UE al unui instrument dedicat 
politicii externe ale Uniunii Europene. 
"Viitorul buget UE s-a aflat și astăzi (marți-n.red.) pe agenda reuniunii Consiliului Afaceri Generale, avansarea 
negocierilor fiind o prioritate a #RO2019EU. Discuțiile s-au concentrat pe ultima dezbatere tematică, dimensiunea 
externă a bugetului", a scris George Ciamba, marți, pe Twitter. 
Anterior reuniunii, ministrul delegat al Afacerilor Europene a declarat că în iunie va avea loc o discuție "mai 
aplicată" pe Cadrul Financiar Multianual, negocieri care vor continua în timpul următoarei președinții rotative la 
Consiliul UE, a Finlandei. 
"Astăzi (marți-n.red.) vom avea ultima dezbatere tematică care privește modul cum vom avea în viitorul buget un 
instrument dedicat politicii externe sau relațiilor externe ale UE. Cred că și acesta e un subiect important. 
Urmează ca în iunie să avem o discuție mult mai aplicată pe Cadrul Financiar Multianual și atunci va fi important 
să vedem dacă putem veni cu negobox care să poată să fie baza unei decizii ulterioare în timpul președinției 
finlandeze", a afirmat George Ciamba la Bruxelles. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 România nu s-a înregistrat în sistemul UE pentru urmărirea comercializării produselor din tutun 
România nu s-a înregistrat încă în sistemul Uniunii Europene pentru urmărirea comercializării produselor din 
tutun, a anunţat Comisia Europeană. 
"Notificare importantă pentru operatorii economici activi pe piaţa din România: Comisia Europeană a fost 
informată despre lipsa emiterii elementelor de identificare din România. Pentru informaţii suplimentare, vă 
rugăm să contactaţi autorităţile competente din România", anunţă Executivul Uniunii Europene. 
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Sistemul european pentru urmărirea comercializării produselor din tutun, care include elemente de siguranţă, a 
intrat în vigoare luni. "Sistemul european pentru urmărirea comercializării produselor din tutun, care include 
elemente de siguranţă, a devenit operaţional astăzi. Primii producători din Uniunea Europeană au solicitat şi au 
primit mărci de urmărire a ţigărilor şi produselor artizanale. Consumatorii vor observa în curând mărci de 
localizare pe pachete, precum şi elemente de siguranţă", a anunţat luni Comisia Europeană. 
Mărcile de urmărire le vor permite autorităţilor naţionale să localizeze deplasarea pachetelor în reţelele legale de 
comercializare din spaţiul UE. În ultimele zile, agenţii economici (producători, distribuitori şi proprietari de 
magazine etc.) din UE au început procedurile de înregistrare. 
"Instituirea sistemului european de urmărire a comercializării produselor din tutun şi elementele de siguranţă 
reprezintă un moment important în combaterea de către UE a comerţului ilicit de produse din tutun", a declarat 
comisarul european pentru Sănătate şi Siguranţă Alimentară, Vytenis Andriukaitis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Decizie istorică în UE: Anul în care vor fi interzise complet farfuriile, tacâmurile şi paiele din plastic 
Până în 2021 vor fi interzise în UE, farfuriile, tacâmurile de unică folosinţă din plastic, precum şi paiele, beţele 
pentru baloane şi beţişoarele pentru urechi, conform noilor norme privind materialele plastice de unică folosinţă 
adoptate de către Consiliul UE. 
Consiliul a adoptat marţi o directivă care introduce noi restricţii pentru anumite materiale plastice de unică 
folosinţă. Adoptarea formală a noilor norme de către Consiliu marţi reprezintă etapa finală a procedurii. 
Directiva privind materialele plastice de unică folosinţă se bazează pe legislaţia existentă a UE în materie de 
deşeuri, dar o depăşeşte prin faptul că stabileşte norme mai stricte pentru acele tipuri de produse şi de ambalaje 
care se află printre primele zece articole poluante ca frecvenţă a apariţiei pe plajele europene. Noile norme 
interzic utilizarea anumitor produse din plastic de unică folosinţă pentru care există alternative. În plus, sunt 
introduse măsuri specifice de reducere a utilizării produselor din plastic care sunt aruncate cel mai des în mod 
necorespunzător. 
Produsele din plastic de unică folosinţă sunt fabricate integral sau parţial din materiale plastice şi, de regulă, sunt 
destinate a fi utilizate doar o dată sau pentru o perioadă scurtă înainte să fie aruncate. Unul dintre principalele 
obiective ale acestei directive este reducerea cantităţii de deşeuri de plastic pe care le generăm. 
Statele membre au convenit să atingă un obiectiv de colectare de 90% pentru sticlele din plastic până în 2029, iar 
sticlele din plastic vor trebui să conţină, până în 2025, cel puţin 25% material reciclat, iar până în 2030 cel puţin 
30%. 
Comisia a prezentat propunerea sa de directivă în mai 2018. Consiliul şi-a adoptat poziţia la 31 octombrie 2018. 
Negocierile cu Parlamentul European au început la 6 noiembrie 2018 şi s-au încheiat la 19 decembrie 2018 sub 
forma unui acord provizoriu, care a fost confirmat de ambasadorii la UE ai statelor membre la 18 ianuarie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania, printre statele UE cu cea mai mare crestere a pretului gazelor naturale 
Pretul gazelor naturale pentru gospodarii, exprimat in moneda nationala, a crescut in 20 de state membre UE, 
intre a doua jumatate a anului 2017 si a doua jumatate a anului 2018, iar cele mai semnificative majorari au fost 
observate in Irlanda (17,3%), Bulgaria (16,5%), Suedia (16,4%) si Romania (16,3%), in conditiile in care la nivelul UE 
s-a inregistrat o crestere de 5,7%, arata datele publicate marti de Eurostat. 
Exprimat in euro, pretul mediu al gazelor naturale pentru gospodarii in a doua jumatate a lui 2018 varia intre mai 
putin de cinci euro pentru 100 kWh in Ungaria si Romania (ambele cu 3,5 euro per 100 kWh) si pana la 12,2 euro 
per 100 kWh in Suedia. La nivelul UE, pretul mediu al gazelor naturale pentru gospodarii era de 6,7 euro per 100 
kWh. 
Exprimate in paritatea puterii de cumparare standard (PPS), care elimina diferentele dintre nivelurile preturilor 
intre tari, cele mai mici preturi la gazele naturale pentru gospodarii se inregistrau in Luxemburg (3,5 PPS per 100 
kWh) si Marea Britanie (4,7 PPS per 100 kWh) iar cele mai mari in Suedia (10,1 PPS per 100 kWh) si Spania (9,7 
PPS per 100 kWh). 
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De asemenea, in a doua jumatate a lui 2018, taxele aveau cea mai mare pondere in pretul gazelor naturale pentru 
gospodarii in Danemarca (54% din pretul gazelor naturale pentru gospodarii) si Olanda (52%) . La polul opus, cele 
mai mici contributii erau inregistrate in Luxemburg si Marea Britanie (ambele cu 10%), urmate de Grecia (14%) si 
Romania (16%) . La nivelul UE taxele si prelevarile erau responsabile, in medie, pentru aproximativ un sfert (27%) 
din pretul gazelor naturale platit de gospodarii in a doua jumatate a lui 2018. 
Preturile la electricitate 
Eurostat a publicat simultan si date referitoare la evolutia preturilor la electricitate in aceeasi perioada. Conform 
acestor date, cea mai mare crestere a pretului la electricitate pentru gospodarii, exprimat in moneda nationala, s-
a inregistrat in Cipru (19,6%) si Olanda (13,8%) . Scaderi au fost consemnate doar in patru state: Letonia (minus 
4,5%), Polonia (minus 2,5%), Germania (minus 1,6%) si Lituania (minus 0,9%) . In Romania, pretul la electricitate 
pentru gospodarii a crescut cu 3,4% intre a doua jumatate a anului 2017 si a doua jumatate a anului 2018, sub 
cresterea medie de 3,5% inregistrata la nivelul UE. 
Exprimat in euro, pretul mediu la energie electrica pentru gospodarii in a doua jumatate a lui 2018 varia intre 10,1 
euro per 100 kWh in Bulgaria si 31,2 euro per 100 kWh in Danemarca. La nivelul UE, pretul mediu al energiei 
electrice pentru gospodarii era de 21,1 euro per 100 kWh. 
Exprimate in paritatea puterii de cumparare standard (PPS), cele mai mici preturi la electricitate pentru gospodarii 
se inregistrau in Finlanda (13,7 PPS per 100 kWh) si Luxemburg (13,8 PPS per 100 kWh) iar cele mai mari in 
Portugalia (28,2), Germania (28), Spania (27,4), Belgia (26,6) si Romania (26,3 PPS per 100 kWh). 
La nivelul UE, taxele si prelevarile erau responsabile, in medie, pentru mai mult de o treime (37%) din pretul 
energiei electrice platit de gospodarii in a doua jumatate a lui 2018. 
Ministrul roman al Energiei, Anton Anton, a declarat marti, in cadrul unei conferinte de profil, ca majorarea 
importurilor de gaze, ca urmare a faptului ca pretul de productie interna pentru agentii economici a devenit mai 
mare, nu reprezinta o problema. 
El a fost intrebat cum comenteaza situatia din prezent de pe piata gazelor, potrivit careia, pe bursa, gazele de 
productie interna destinate consumatorilor industriali au ajuns mai scumpe decat gazele de import. 
"Daca pretul gazelor de productie interna este mai mare decat gazele de import, industria se va orienta catre 
gazele de import. Nu vad care e problema", a afirmat Anton. 
Potrivit datelor Bursei Romane de Marfuri, pretul gazelor de productie interna pentru luna aprilie a ajuns la 95,86 
de lei pe MWh, in timp ce pretul pe bursa de la Viena (CEGH Front Month Index) este echivalentul a 81,79 lei pe 
MWh. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 BREXIT ar putea transforma ROMÂNIA în primul producător de gaze din UE? Răspunsul lui Anton Anton, 
ministrul Energiei 
Dacă Brexit va avea loc, în scurtă vreme România va deveni primul producător de gaze din UE, astăzi fiind al 
treilea, a declarat marţi ministrul Energiei, Anton Anton, la o conferinţă de specialitate. 
„Dacă Brexitul va avea loc, în scurtă vreme România va deveni primul producător de gaze din UE, astăzi fiind al 
treilea. Toate acestea necesită eforturi şi vrem să utilizăm aceste gaze în România, în folosul cetăţenilor şi al 
industriei gazelor româneşti. Vrem ca resursele pe care le avem să fie utilizate şi să fie puse în valoare”, a afirmat 
ministrul 
Anton Anton spune că harta gazelor naturale „se rearanjează”, având în vedere noile resurse descoperite în zona 
Mării Mediterane. „Pentru România, gazul natural este o şansă enormă nu numai azi, iar ceea ce se întâmplă în 
ultima vreme la nivelul întregii regiuni ne arată că harta gazelor naturale se rearanjează. Discutăm deja despre noi 
resurse găsite în Marea Mediterană, în apropierea Ciprului, Turciei, Israelului, Egiptului, fapt ce indică o altă 
potenţială zonă din care să aducem gaze”, a spus Anton. 
Potrivit acestuia, zăcămintele descoperite în Caragele, Buzău reprezintă o sursă suficientă pentru alimentarea 
României pe o perioadă de 5 ani. 
„Pentru România, gazele naturale reprezintă o şansă importantă de dezvoltare a comunităţilor locale, de 
revitalizare a industriei petrochimice şi de dezvoltare a economiei naţionale în ansamblul ei şi a zonei energetice 
bazate pe gaze naturale. În România, avem mai multe descoperiri, atât onshore, cât şi offshore. În ultima vreme, 
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au fost în zona de ştiri apocaliptice profeţi care spuneau că mai avem gaze pentru 8 ani, pentru 10 ani şi anunţau 
apocaliptic că perioada de gaze din România s-a terminat. Ei, nu e aşa. S-a descoperit la Caragele un mare 
zăcământ onshore, dacă ne-am alimenta doar de acolo, ar ajunge pentru 5 ani”, a adăugat ministrul, care s-a 
referit ulterior la declaraţiilor ministrului ungar de externe şi al comerţului exterior, Péter Szijjártó, care a 
îndemnat compania americană Exxon să înceapă exploatarea gazelor din Marea Neagră. 
„Sigur că resursele din Marea Neagră depăşesc cu mult necesarul României şi înseamnă o redesenare chiar şi a 
consumului din regiune. Toate aceste descoperiri ne determină să afirmăm că România devine un pol energetic 
important, mă feresc să spun hub că e foarte la modă şi toate ţările visează să fie hub de gaze, Bulgaria, Turcia, 
Ungaria. Noi nu vrem să fim hub de gaze, vrem să fim un pol şi un pod energetic, pentru că noi suntem o zonă de 
tranziţie. Toţi cei care au declarat că vor să fie hub nu au un strop de gaze în producţie. Dar resursele nu înseamnă 
tot, sunt un atuu care trebuie valorificat prin decizii corecte”, a arătat Anton. 
Potrivit acestuia, industria suferă de o lipsă accentuată a materiei prime, iar conversia către gaze a CET-urilor care 
în prezent funcţionează pe cărbune, din oraşe precum Craiova, Deva şi Timişoara este „foarte importantă, dacă 
vrem să urmărim tendinţa europeană”. 
„Cel mult 35% din populaţia României are acces la reţelele de gaze, iar acest lucru nu este normal. Ungaria are 
peste 80%. Pentru a schimba această situaţie, am adus modificări la nivelul legislaţiei, am transmis drepturi de 
extindere a reţelelor. De asemenea, sunt cinci sau şase combinate petrochimice care foloseau drept resursă 
primară gaze şi care sunt închise. Nu ştiu dacă ne dorim să le redeschidem sau să facem altele noi, cert este că 
această industrie astăzi suferă o lipsă a materiei prime”, a conchis ministrul Energiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Theresa May vrea "ULTIMA ŞANSĂ" pentru aprobarea Acordului Brexit şi ieşirea Marii Britanii din UE / Ar 
putea propune un nou referendum 
Marea Britanie nu se va putea retrage din Uniunea Europeană dacă Acordul Brexit nu va fi aprobat de Camera 
Comunelor, a declarat marţi premierul Theresa May, explicându-le deputaţilor că aceasta este "ultima şansă". 
Theresa May le-a transmis marţi membrilor Camerei Comunelor că au "ultima şansă" de a realiza Brexit, prin 
aprobarea proiectului Acordului de retragere a Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
Premierul britanic susţine că va prezenta un "nou acord Brexit", care conţine noi garanţii privind drepturile 
angajaţilor, standarde în domeniul mediului, clauze privind frontiera irlandeză şi un "compromis" în domeniul 
vamal, relatează BBC. 
Theresa May a atras atenţia că respingerea din nou a Acordului Brexit riscă să conducă la anularea ieşirii Marii 
Britanii din UE. Proiectul de Acord Brexit urmează să fie prezentat din nou spre aprobarea Camerei Comunelor la 
începutul lunii iunie. 
"Sunt introduse noi modificări semnificative pentru a proteja integritatea economică şi constituţională a Marii 
Britanii. Adevărul este că după trei încercări de obţinere a aprobării Parlamentului, nu vom putea părăsi Uniunea 
Europeană dacă nu vom avea un acord care să beneficieze de o susţinere largă a partidelor", a subliniat Theresa 
May, citată de agenţia Reuters. 
Liderul de la Londra a semnalat că ar putea oferi Parlamentului şansa de a se pronunţa asupra organizării unui 
nou referendum dacă aprobă Acordul Brexit. 
Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. Camera Comunelor a 
respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. În cazul în care Acordul ar fi 
aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să se producă imediat. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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